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BROI.0012.3.1.2020 

 

 

Protokół nr 1/20 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 20 lutego 2020  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 19 grudnia 2019  roku o godzinie 14:05 Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury  

 i Sportu Pan Karol Matusiak dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał wszystkich członków 

Komisji i zaproszonych gości w osobach: Pani Agaty Wojtkowskiej – członka Zarządu Powiatu we 

Włocławku, Pana Piotra Chrzanowskiego – Głównego Specjalistę w Wydziale Edukacji i Spraw 

Społecznych oraz Pana Jana Stockiego – Starszego Specjalistę w Wydziale Edukacji i Spraw 

Społecznych.  

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, zatem 

obrady są prawomocne. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść porządku obrad: 

 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 11/19 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

z dnia 19 grudnia 2020 r.  

5. Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2019. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość.  

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2023.  

8. Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji w 2019 r. zadań publicznych powiatu 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów.  

9. Informacja Zarządu Powiatu dotycząca realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i 

sportu za 2019 rok.  
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10. Informacja Zarządu Powiatu w sprawie planu sieci publicznych szkół Powiatu 

Włocławskiego (baza, kierunki kształcenia,  kadra).  

11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopnia 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019.  

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji  

Poinformował członków Komisji, że w późniejszym terminie członkowie Komisji otrzymali 

Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 

2019 roku. W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zaproponował poszerzenie porządku 

obrad o punkt Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku w 2019 roku. Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest  za zmianą porządku obrad 

polegającą na uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu Sprawozdanie z działalności 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za - 4 

przeciw-0 

wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Komisja 

postanowiła o poszerzeniu porządku obrad komisji polegającej na uzupełnieniu porządku obrad o 

punkt: Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku w 2019 roku. 

Punkt ten realizowany będzie jako punkt 12 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po punkcie  

11 w brzmieniu: Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopnia awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

za rok 2019. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła porządek obrad składający się z 14 

punktów.  

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 11/19 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

z dnia 19 grudnia 2020 r.  

5. Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2019. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość.  

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2023.  

8. Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji w 2019 r. zadań publicznych powiatu 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów.  

9. Informacja Zarządu Powiatu dotycząca realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i 

sportu za 2019 rok.  

10. Informacja Zarządu Powiatu w sprawie planu sieci publicznych szkół Powiatu 

Włocławskiego (baza, kierunki kształcenia,  kadra).  
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11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopnia 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019.  

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku w 2019 roku  

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 11/19 z posiedzenia komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 

19 grudnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia komisji 

został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu nr 11/19 z dnia 

19 grudnia 2019 r.? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

protokołu nr 11/19 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła protokół nr 11/19  z posiedzenia Komisja Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 26 listopada 

2019 r.  

 

 

5. Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego za 2019. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Informację Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne 

podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2019. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś uwagi do przedłożonej informacji? Wobec braku 

uwag  Przewodniczący Komisji stwierdził, że Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o 

udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego za 2019 została przyjęta. 

Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne 

podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2019 stanowi załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu.  
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6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego 

oraz jej wysokość.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem otrzymali 

projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Piotra 

Chrzanowskiego - Głównego Specjalistę w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych o 

wprowadzenie do tematu. 

Pan Piotr Chrzanowski - Główny Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 
poinformował, że jeśli chodzi o dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego to 

wynika to z przepisów ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami tj. art. 81 tej ustawy, w 

którym ustawodawca zobowiązuje organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego do 

udzielenia dotacji. Rada Powiatu we Włocławku uchwałą nr XV/166/12 określiła zasady udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie, lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Na 2020 rok wnioski złożyło jedenaście 

podmiotów o udzielenie dotacji, wszystkie dokumenty na posiedzeniu przeanalizował Zarząd 

Powiatu we Włocławku i przedstawił propozycję, które podlega zaopiniowaniu przez komisję, a 

następnie akceptuje to Rada Powiatu we Włocławku. Dotacje mogą być niższej wysokości niż 

wnioskują o to podmioty. Podmioty zostaną wezwane do skorygowanie wniosków o przydzieloną 

kwotę dotacji. Skorygowanie polega na tym, że podmiot składa wniosek do tego, kosztorys 

wykonawczy zatwierdzony przez Konserwatora Zabytków jeśli tą dotacją przyjmuje. Jeśli 

stwierdza, że nie będzie miał określonej kwoty środków finansowych może na tym etapie wycofać i 

złożyć rezygnacje  z przyznanej dotacji. Zarząd Powiatu wystąpił z propozycją, aby 10 podmiotów 

uzyskało dotacje w kwocie 27 300 zł i jeden podmiot w wysokości 27 000 zł.  

Radny Dawid Dalmann powiedział, że w programie ochrony zabytków do rejestru wpisane są 

również budowle i budynki, które są własnością osób fizycznych. Co roku o te dotacje występują 

parafie, czy osoby fizyczne występowały kiedyś  lub mogą występować.  

Pan Piotr Chrzanowski - Główny Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedział że osoby fizyczne będące właścicielem zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

ewidencji zabytków z terenu powiatu włocławskiego mogą złożyć wniosek o dotacje. Dotacje 

przydzieane są od 2012 roku. W tym okresie jedna osoba fizyczna złożyła taki wniosek, ale później 

wycofała się i zrezygnował z dotacji.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

Projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2023.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem otrzymali 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 

Włocławskiego na lata 2020-2023. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Piotra Chrzanowskiego 

wprowadzenie do tematu. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały?  

Pan Piotr Chrzanowski - Główny Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedział, że podstawą  do opracowania tego programu był art. 87 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 23 lipca 

2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. Uchwala po podjęciu przez Radę Powiatu 

podlega publikacji w Dzienniku Urzędowy Województwa Kujawsko-Pomorskiego. To nie jest 

prawo miejscowe.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 

Włocławskiego na lata 2020-2023 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki 

nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2023. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 

Włocławskiego na lata 2020-2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Na obrady przybył Pan Wojciech Rudziński w  obradach uczestniczy 5 członków komisji.  

 

8. Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji w 2019 r. zadań publicznych 

powiatu zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem 

otrzymali informację Zarządu Powiatu na temat realizacji w 2019 r. zadań publicznych powiatu 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Jana Stockiego wprowadzenie do tematu. 

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, 

że w roku 2019 r. Powiat Włocławski realizował zadania publiczne zlecone w ramach 

następujących konkursów ofert: 

a. otwarty konkurs ofert na wykonanie zadań publicznych Powiatu Włocławskiego w 2019 r. 

przez organizacje pozarządowe prowadzące działalność pożytku publicznego ogłoszony 

przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 822/18 z dnia 25 października 2018 r.;  

b. otwarty konkurs na realizację zadań publicznych o charakterze ponadgminnym w roku 2019 

ogłoszony przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 54/19 z dnia 27 lutego 2019 r.;  

c. drugi otwarty konkurs na realizację zadań publicznych o charakterze ponadgminnym w roku 

2019 ogłoszony przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 132/19 z dnia 28 sierpnia 

2019 r. 

Na realizację zadań polegających na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, świadczeniu 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej, przewidziano na rok 2019, 

zgodnie z art. 15 ustawy z dnia 15 czerwca 2018 r. o zmianie ustawy o nieodpłatnej pomocy 

prawnej oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r., poz. 1467) ogółem kwotę 126.060,00 zł w 
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tym na edukację prawną 5.490,00 zł (czyli po 60.060,00 zł na jeden punkt oraz 2.745,00 zł na jeden 

punkt na realizację zadań z zakresu edukacji prawnej). 

Uchwałą nr 5/18 dnia 29 listopada 2018 r. Zarząd Powiatu we Włocławku dokonał wyboru oferty i 

powierzył „Prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Lubrańcu z filią w Izbicy 

Kujawskiej oraz realizację zadań z zakresu edukacji prawnej w 2019 r.” oraz „Prowadzenie punktu 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego w Kowalu z filią w Lubieniu Kujawskim oraz realizację 

zadań z zakresu edukacji prawnej w 2019 r.” Stowarzyszeniu Wsparcia Obywatelskiego, ul. Szlak 

77/222, 30-133 Kraków. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś uwagi do przedłożonej informacji? Wobec braku 

uwag  Przewodniczący Komisji stwierdził, że Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji w 

2019 r. zadań publicznych powiatu zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych 

podmiotów została przyjęta. 

Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji w 2019 r. zadań publicznych powiatu zleconych do 

realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

 

9. Informacja Zarządu Powiatu dotycząca realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury i sportu za 2019 rok.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem 

otrzymali informację dotyczącą realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i sportu za 2019 

rok.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Jana Stockiego wprowadzenie do tematu. 

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, 

że Powiat włocławski w 2019 r. w ramach prowadzenia działalności kulturalnej realizował 

i finansował szereg działań.  Pierwszym z nich jest prowadzenie Powiatowej Biblioteki Publicznej 

w Izbicy Kujawskiej dla powiatu włocławskiego. Na ten cel powiat włocławski przekazał w 2019 r. 

gminie Izbica Kujawska dotację celową na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień 

między jednostkami samorządu terytorialnego. Wysokość dotacji wyniosła 3.000,00 zł. Kolejnym 

realizowanym zadaniem jest organizacja wydarzeń kulturalnych:  Powiatowa Wystawa „Stoły 

Wielkanocne na Kujawach”, Powiatowy Konkurs Języków Obcych, Święto Powiatu 

Włocławskiego, które odbyło się 6 lipca 2019 r. na terenie lotniska Aeroklubu Włocławskiego w 

Kruszynie, Dożynki Powiatowo-gminno-parafialne Fabianki 2019 r.,  Powiatowy Konkurs 

Chopinowski, Powiatowy Konkurs Recytatorski Poezji Franciszka Becińskiego, Powiatowy 

Konkurs Życie i Twórczość Jana Kasprowicza, Powiatowa Wystawa „Stoły Wigilijne na 

Kujawach”. W roku 2019 r. powiat włocławski realizował zadania w zakresie wspierania 

i upowszechniania kultury fizycznej w ramach otwartych konkursów ofert. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś uwagi do przedłożonej informacji? Wobec braku 

uwag  Przewodniczący Komisji stwierdził, że Informacja Zarządu Powiatu dotycząca realizacji 

zadań publicznych w zakresie kultury i sportu za 2019 rok została przyjęta. 

Informacja Zarządu Powiatu dotycząca realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i sportu za 

2019 rok stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu.  
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10. Informacja Zarządu Powiatu w sprawie planu sieci publicznych szkół Powiatu 

Włocławskiego (baza, kierunki kształcenia,  kadra).  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem 

otrzymali informację Zarządu Powiatu w sprawie planu sieci publicznych szkół Powiatu 

Włocławskiego (baza, kierunki kształcenia,  kadra).  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Jana Stockiego wprowadzenie do tematu. 

Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że 

najbardziej istotną zmianę w planie sieci publicznych szkół Powiatu Włocławskiego stanowić 

będzie powstanie Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w Lubieńcu na bazie 

organizacyjnej Zespołu Szkół w Chodczu. Z punktu widzenia przedkładanej informacji istotną 

pozostaje także budowa boiska wielofunkcyjnego dla nowo powstającej jednostki. Stosowną 

uchwałą Rady Powiatu we Włocławku 1 września 2020 r oku zostanie utworzone Powiatowe 

Centrum Kształcenia Zawodowego w Lubieńcu, w skład którego wejdą następujące szkoły: 

a) Technikum w Lubieńcu, 

b) Branżowa Szkoła I Stopnia w Lubieńcu, 

c) Szkoła Policealna w Lubieńcu. 

W ramach wyżej wymienionego centrum zamierza się  również utworzyć Branżową Szkołę  

II Stopnia w Lubieńcu oraz rozszerzyć ofertę kształcenia w zawodach.  Jeśli chodzi o lokalizację 

szkoły to powiat chyba nie będzie długo czekał, aby zmiana byłą tylko zmian a tymczasowa i stała 

się przeszłością. W tym tygodniu rozpoczynają się konsultacje społeczne. Konsultacje, które 

prowadzi samorząd gminy Chodecz. Te konsultacje dotyczą wyrażenia zgody na włączenie około 

30 ha do Miasta Chodecz i to by były też ten obszar, który obejmuje szkołę, która powstaje w 

miejscowości Lubieniec. Te zmiany najczęściej występują od 1 stycznia roku następującego po 

wydaniu decyzji. W przypadku subwencji to szkoły funkcjonujące w mniejszej miejscowości 

otrzymują w przeliczeniu wyższą subwencję. Większość nauczycieli znajdujących się w kadrze 

powiatu włocławskiego to nauczyciele mianowani tj. dla  budżetu powiatu włocławskiego ważna 

informacja, ponieważ ona wpływa na przelicznik i mnożnik jak naliczana jest subwencja. Oznacza 

to, że powiat otrzymuje większą kwotę subwencji. Jest bardzo mały odsetek nauczycieli, którzy są 

stażystami bądź nauczycielami kontraktowymi.  

W tym miejscu należy zaznaczyć, że zamiarem organu prowadzącego jest utworzenie branżowych 

szkół II stopnia również w Zespole Szkół w Izbicy Kujawskiej,  Zespole Szkół w Lubrańcu i 

Zespole Szkół w Lubrańcu-Marysinie. Planowane jest także powstanie Technikum w Kowalu. 

Powiat Włocławski realizuje również budowę Placówki Kształcenia Zawodowego wraz z 

pracowniami praktycznej nauki zawodu z niezbędną infrastrukturą techniczną  

w Zespole Szkół w Izbicy Kujawskiej, celem podniesienia jakości praktycznej nauki zawodu 

poprzez doposażenie szkoły prowadzącej kształcenie zawodowe.   

Przewodniczący Komisji zapytał dlaczego w szkole w Kowalu jest 7 stażystów?  

Pan Jan Stocki odpowiedział, że jest to jedyna szkoła, która odstaje w tym charakterze. Nie 

można w żaden sposób młodszym stażem nauczycieli dyskryminować. Jest to połączenie 

obydwu placówek. Przy rozbiciu na dwie ta sytuacja i statystyka wyglądała inaczej a po 

połączeniu nie wszystkie etaty były do zrealizowania przez nauczycieli, którzy są. Głównie 

dlatego bardzo stawia się na te projekty dzięki którym wiele środków przeznaczonych na to, aby 

nauczycie kończyli studia podyplomowe, w tych kierunkach w których będą się kształcić 

zawodowo. Jeśli nauczyciel poszerzy zakres swoich umiejętności certyfikowany dyplomem 

będzie mógł uczyć jakiegoś dodatkowego przedmiotu i nie będzie trzeb zatrudniać stażysty na 

jakieś dodatkowe godziny.   

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jeśli chodzi o ZS w Chodczu to w pierwszym 

projekcie było zapisane również wyposażenie? Ten następny projekt to doposażenie pracowni? 

Następne pytanie czy szkoła będzie mogła uczyć  w kierunkach rolniczych. Czy w związku z e 

zmiana szkoły musi się odbyć konkurs na dyrektora? Czy przewidywana jest forma nazwy 

przejściowa ZS w Chodczu z/s w Lubieńcu? 
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Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 

odpowiedział, że przewiduje się taki wariant, ale jest to jeszcze w sferze rozmów. Najmniej 

przychylni temu wariantowi są prawnicy. To nie znaczy, że on jest niewykonalny. W przeciągu 

roku znajdzie się w obrębie Miasta Chodecz, ale na razie nie ma jeszcze jasnej sytuacji. Czy uda 

się wypracować stanowisko żeby znaleźć rozwiązanie dla takiego scenariusza, o którym radny 

powiedział, czy ZS w Chodczu zmieni nazwę na  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego  

Chodczu z/s w Lubieńcu, to się okaże na dniach. Powołanie nowej jednostki powoduje 

konieczność rozpisania konkursu na dyrektora. Nie ma innych możliwości. Kiedy tylko rada 

pochyli się nad projektami uchwał o powołaniu aktu założycielskiego oraz nowego statutu 

ramowego i zostanie to przyjęte to zostanie ogłoszony konkurs na dyrektora nowej jednostki. 

Nie ma innej możliwości.  Radny pytał o wyposażenie i doposażenie. W projekcie, który jest 

projektem pierwotnym jest budowa Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego na bazie 

ZS w Chodczu wraz z infrastrukturą, a więc wszystkie elementy, które są konieczne do 

funkcjonowania szkoły znajda się w niej. Zaś doposażenie z udziałem powiatu w realizacji 

projektu unijnego – podniesienie jakości kształcenia zawodowego w powiecie włocławskim. 

Jeśli chodzi o kierunki rolnicze to duży nacisk kładziony jest na sprawy związane z motoryzacją, 

ale póki co nie ma takich głosów , aby na pewno ta tradycja Zespołu Szkół Rolniczych została 

zupełnie zaniechana. Trzeba wychodzić naprzeciw oczekiwaniom. Np. kursy kwalifikacyjne 

zawodowe dla rolników, które realizowane były w ZS w Chodczu cieszą się coraz mniejszym 

powodzeniem. Nasycił się rynek. Osoby, które potrzebowały, aby  przejąć gospodarstwa to co 

mieli zrobić w zakresie swojego wyedukowania to zrobili. Jeśli będą takie zmiany to z całą 

pewności komisja będzie informowana. Szkoła w tym momencie rozwija te kierunki, o których 

radny wspomniał plus kierunki gastronomiczne. Jeśli będzie zapotrzebowanie na to, żeby 

kształcić w zawodach rolniczych to na pewno będzie to robione.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał na jakim etapie jest budowa warsztatów w Izbicy 

Kujawskiej i kiedy planowane jest odebranie inwestycji? Pojawiają się problemy związane z 

brakiem nauczyciel przedmiotów zawodowych. 

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, 

że jeśli chodzi o budowę to idzie ona zgodnie  z planem. Można się spodziewać, że warsztaty 

będą gotowe na nowy rok szkolny. W tym celu Pan Dyrektor wnioskował o utworzenie nowych 

kierunków. Jeśli chodzi o zatrudnienie przedmiotów zawodowych to jest to ogólnopolski 

problem i trzeba sobie z tym problemem radzić, albo tych nauczycieli zdobywać, albo rozszerzać 

kwalifikacje. Na to nie ma złotego rozwiązania. Dyrektor przewidując takie kierunki i realizując 

taką inwestycje we współpracy z powiatem zakładał to, że będzie musiał tych nauczycieli 

pozyskać. Nie ma powodów do niepokoju, ale faktycznie nauczyciele przedmiotów zawodowych 

są momentami na wagę złota.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś uwagi do przedłożonej informacji? Wobec 

braku uwag  Przewodniczący Komisji stwierdził, że Informacja Zarządu Powiatu w sprawie 

planu sieci publicznych szkół Powiatu Włocławskiego (baza, kierunki kształcenia,  kadra) 

została przyjęta.  

Informacja Zarządu Powiatu w sprawie planu sieci publicznych szkół Powiatu Włocławskiego 

(baza, kierunki kształcenia,  kadra)  stanowi załącznik nr  9  do niniejszego protokołu.  

 

 

11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopnia awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem 

otrzymali sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopnia awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019. Kwestia, która zwraca uwagę to wysokość dopłat do wynagrodzeń. 
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Dopłata w porównaniu do poprzednich lat uległa dużej zmianę. Przewodniczący Komisji 

poprosił Pana Jana Stockiego o wyjaśnienia. 

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, 

że udało się zmniejszyć koszty o połowę. Tu jest zasługa organizacji pracy nauczycieli. Był to 

apel kierowany ze strony Państwa radnych i ze strony Pana Starosty, dotyczył tego jak 

dyrektorzy powinni tę prace organizować. Najlepszy skutek odniosło to w ZS w Chodczu, gdzie 

nie tylko wykazano potrzeby żadnej dopłaty, ale nawet nadwyżkę. To nawet nie zmienia 

konstrukcji. Fakt, że w danej szkole nie ma powodu do wypłacenia tych dodatków nie powoduje, 

że w ogólnym rozliczeniu ich nie otrzymują. Wylicza się to na podstawie szkół, a  dodatki 

przydziela się wszystkim nauczycielom to jest już konstrukcja ustawowa. Na przyszły rok 

zapowiedział się ZS w Izbicy Kujawskiej, że będzie miał to samo co ZS w Chodczu, ponieważ 

zastosował odpowiednie zmiany. Te dopłaty dotyczą przede wszystkim nauczycieli 

dyplomowanych, ale ich jest po prostu najwięcej. To jest sprawa naturalna. Należy  zauważyć, 

że posiadanie nauczycieli kontraktowych i stażystów nie przyniosło negatywnego efektu  w 

wypłatach. Nie trzeba było im wypłacać  żadnych pieniędzy, czyli zatrudnieni stażyści, 

nauczyciele kontraktowi nie mieli niedoborów w  swoim etacie. Jest to duże wyzwanie dla 

dyrektorów. Zorganizowanie pracy placówki, gdzie nie ma dużo nauczycieli i dużo uczniów w 

ten sposób, aby etaty nauczycieli były odpowiednio obłożone godzinami na tyle, aby udało się 

wyprowadzić ostateczny rachunek na plus, gdzie jednorazowe dodatki to duża sprawa i 

naprawdę należą się gratulacje dla Pani Dyrektor ZS w Chodczu, że to się udało i gratulacje 

należą się wszystkim dyrektorom, że te dopłaty udało się zmniejszyć o połowę. Pan Stocki ma 

nadzieje, że w przyszłym roku komisja będzie mogła się zapoznać z jeszcze lepszymi wynikami. 

Tym razem wyjątkowo mniejsze to lepsze.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że to był zawsze drażliwy temat jeśli chodzi o Komisję 

Edukacji, Kultury i Sportu. Poczyniono bardzo wiele działań w tym kierunki, aby spowodować 

wypłaty na najniższym poziomie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś uwagi do przedłożonego sprawozdania? Wobec 

braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopnia awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019 zostało przyjęte.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopnia 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

rok 2019 stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu.  

 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku w 2019 roku. 

 

 Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że otrzymali sprawozdanie z 

działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 2019 roku.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że posiedzenia Komisji odbywały się zgodnie z planem 

pracy. Stosownie do zapisów art. 17 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

powiatowym Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, sporządziła sprawozdanie ze swojej działalności 

w roku 2019. Plan pracy Komisji 9 został wykonany w 100 %. Za okres sprawozdawczy Komisja 

odbyła  11 posiedzeń, które są udokumentowane protokołami.   

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Wobec braków głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem sprawozdania z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku w 2019 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za- 5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu we Włocławku w 2019 roku. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 

2019 roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

13. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Radny Dawid Dalmann zapytał, czy w przyszłości planowana jest budowa sali gimnastycznej przy 

nowym budynku szkoły w  Chodczu?  

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że 

dużym osiągnieciem jest to, że dużo szybciej powstanie wielofunkcyjne boisko, ponieważ nie było 

to w planach. Nie ma przeciwskazań do tego, aby zrealizować te zamierzenia dotycząc sali. Obecna 

lokalizacja nowego budynku szkoły jest w pobliżu sali gimnastycznej. Jeśli będzie taka potrzeba i 

młodzież nie będzie mogła się zmieścić na sali to wówczas będzie można podejmować kroki w tym 

kierunku jeśli będą możliwości.  

Przewodniczący Komisji wrócił do roku 2019, kiedy rozmawiano na temat stypendium Starosty 

Włocławskiego dla młodzieży uzdolnionej. Przewodniczący Komisji zapytał na jakim to jest 

etapie? 

Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedział, 

że na dzień dzisiejszy nie ma jednoznacznego rozstrzygnięcia. Pojawiły się też problemy dotyczące 

samego przyznawania stypendium na danym terenie związane z różnego rodzaju orzeczeniami, 

które w tej sprawie wydają organy nadzorcze ze względu na to, że nie można wyłuskać tylko i 

wyłącznie stypendium na danym terenie, które adresowane będzie tylko do szkół prowadzonych 

przez powiat włocławski. Innymi słowy stypendium w takiej konstrukcji, którą przewidywano 

dotyczyłoby wszystkich szkół i  wszystkich uczniów szkół ponadpodstawowych z terenu powiatu, 

zarówno tych szkół, których powiat nie jest organem prowadzącym, czyli szkół prowadzanych 

przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, stowarzyszenia prywatne, czy osoby fizyczne. To 

jest kwestia do rozstrzygnięcia. To w jakim kierunku byśmy poszli jest to obecnie przedmiotem 

pewnych wątpliwości. Konstrukcja nie ma wtedy problemu. Jeśli zdecydowano by się na wsparcie 

realizacji takiego programu, który już był kiedyś dotyczący prawa jazdy to byłoby prostsze. Ułatwią 

to zakupy przewidziane w projektach. Pan Stocki ma nadzieje, że zostaną one faktycznie 

sfinalizowane. Wtedy decyzją wysokiej rady można byłoby wesprzeć to, żeby w szkołach 

prowadzone były tego typu zajęcia. Rozważano nawet na spotkaniu z dyrektorami w jaki sposób 

mogłyby te zadania być realizowane. Podsumowano różnego rodzaju pomysły. Np. szkoła z 

przekazanej puli pieniędzy wynajmowałaby te usługę od szkoły nauki jazdy wybierając taką 

uproszczoną drogę. Jeśli te pieniądze byłyby przekierowane na wsparcie konkretne dla tej jednej 

konkretnej czynność prawo jazdy uzdolnionych, osiągających sukcesy uczniów wówczas ominie się 

kwestie adresowania stypendiów dla wszystkich. Nie ma jednoznacznej odpowiedzi, czy to będzie 

szło w tym kierunku. Pan Stocki optuje za realizacją postulatu komisji dotyczącym praw jazdy. 

Wydaje się, że jest jasny i czytelny pomysł do zrealizowania od miesiąca września. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że prawa jazdy są drugim elementem rozmów, które toczyły 

się na posiedzeniach komisji. Stypendia Starosty Włocławskiego byłyby pewnego rodzaju promocją 

szkół powiatowych umożliwiających przyciągniecie większej liczby uczniów. Przewodniczący 

Komisji zdaje sobie sprawę, że jest po pierwszym półroczu roku szkolnego 2019/2020, jeśli nie 

wprowadzono tego od początku roku to w drugim półroczu będzie ciężko cokolwiek zrobić. Te 

informacje powinny być przy naborach do szkół.. Jednym z tych elementów zachęcających  jest 

uruchomienie transportu zbiorowego. To jest bardzo pozytywny element, aby te szkoły 

utrzymywały się same. Kierunek jest dobry. Jeśli chodzi o stypendia to rozmowa toczy się dosyć 

długo. Ten temat powinien zostać rozwiązany.  



11 

 Pan Jan Stocki  - Starszy Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedział, 

że udało się uruchomić programu stypendialnego, o który Pan Przewodniczący wspominał, ale 

musiałoby dotyczyć wszystkich szkół. Szkoły otrzymują środki pieniężne zarezerwowane w 

budżecie na wsparcie uczniów tylko nie ma formuły stypendium starosty. Przepisy prawa stanowią 

barierę, aby nazwać to stypendium Starosty Włocławskiego.  

 

 

 

14. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w dniu 20 

lutego 2020 roku o godzinie 15:05 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                          

                                                                        

                                                                                                           Przewodniczący Komisji   

                                                                                                      Edukacji, Kultury i Sportu 

                                                                                                     

                                 Karol Matusiak  

 

 

 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………….. 


